
   
 

12. marts 2024 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvor mange bosteder har problemer med ophobning af affald? 

a. Hvad er årsagerne hertil? 

b. Hvilke initiativer påtænker Naalakkersuisut at iværksætte for at løse denne udfordring? 

 

2. Hvad er tidshorisonten i forhold til, hvornår bortskaffelse af affald kan ske på en klima- og 

miljøvenlig måde alle steder i landet? 

 

3. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af relevans for emnet? 

 (Medlem af Inatsisartut Jens-Frederik Nielsen, Demokraatit) 

 

Begrundelse 

Det er naturligvis vigtigt for Demokraatit, at vi som politikere altid tænker langsigtet. Dette gælder på alle 

områder. Vi har et ansvar over for vores børn og børnebørn, som vi skal tage alvorligt. På den baggrund 

bakker Demokraatit op om, at affald som udgangspunkt skal bortskaffes på den mest klima- og miljøvenlige 

måde. 

 

Vi er dog samtidig nødt til at erkende, at det endnu ikke er alle steder i landet, der har mulighed for dette. 

Det betyder desværre, at der nogle steder er ophobet affald, der giver lugtgener og som potentielt kan 

indebære en risiko for folkesundheden. Dette er ikke acceptabelt, og jeg vil med disse spørgsmål sætte 

fokus på, hvad Naalakkersuisut vil stille op med denne udfordring. 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


